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Obiectul întrebării: măsurile întreprinse în vederea reabilitării SC UTON SA și a spectrului 

economic în Municipiul Onești.

Societatea UTON a fost înființată la Onești în anul 1973, sub numele de Întreprinderea 

de Utilaj Chimic, având ca principal scop furnizarea de echipamente pentru industria 

chimică și petrochimică. În perioada 1980-1985 întreprinderea a primit mai multe distincții 

pentru succesele obținute, fiind considerată unitate-etalon pe ramură, având peste 750 

de salariați.
În anul 1988 în cadrul unitații au fost executate produse destinate domeniului nuclear. 

Printr-o hotărâre de Guvern, în anul 1990 Întreprinderea de Utilaj Chimic devine UTON 

SA, urmând ca în anul 1997 să se transforme în societate comercială cu capital integral 

privat.

În intervalul august 2010 - aprilie 2012, ca urmare a privatizării, a fost ales președinte al 

Consiliului de Administrație Marian lancu, devenit și acționar principal al firmei, perioadă 

în care societatea a înregistrat pierderi în valoare de 6,7 milioane lei, acestea crescând 

în anul 2011 la 8,2 milioane lei, în timp ce cifra de afaceri a scăzut cu 4 %, la 41.2 
milioane lei.



În prezent, 52,35 % clin acțiuni le deține Marian lancu și 45,78 % SC CAROM SA Onești. 

În urma acestui declin economic, UTON nu a mai avut cu ce plăti furnizorii de materiale 

și utilități, nici taxele către stat și catre bugetul local al municipiului Onești și nici salariile 

către angajați.

Nemulțumiți, salariații rămași, în număr de circa 400, s-au aflat în șomaj tehnic până la 

15 martie 2013. Aceștia au făcut numeroase greve și petiții, au acționat întreprinderea în 

instanța de judecată pentru salariile restante, dar se tem că acest proces va dura mult 

sau va rămâne fără fond deoarece atât acționarii cât și unii dintre creditori au depus 

cerere de insolvență a firmei la Tribunalul Bacău.

Se cunoaște faptul că posibilitățile reale de intervenție ale Guvernului în activitatea 

firmelor cu capital integral privat sunt limitate, însă, problemele sociale ale salariaților și 

cele economice ale zonei rămân.

Față de cele prezentate vă întreb, domnule ministru dacă aveți în agenda de lucru a 

Guvernului și obiectul unei analize privind identificarea măsurilor de verificare a 

respectării clauzelor din contractul de privatizare ale SC UTON SA în raport cu acționarul 

principal al firmei.

De asemenea, vă rog să ne informați asupra modului în care a fost administrată această 

societate în ultimii ani, având în vedere tensiunea problemelor sociale la nivelul unității și 

a municipiului Onești, odinioară un oraș prosper cu o dezvoltare industrială de invidiat în 

spectrul economic județean, regional și național.

Solicit răspuns scris.
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